
س�خنگوی ش�ورای نگهب�ان از تایی�د لایحه 
شوراهای حل اختلاف خبر داد.

به گزارش ایسنا، هادی طحان نظیف گفت: ۱۷ طرح 
و لایحه ارس��الی از مجلس و ۱۸ پاسخ به استعلامات 

دیوان عدالت اداری در طی این مدت بررسی شد.
وی افزود: لایحه ش��وراهای حل اختلاف از سال ۹۹ 
تاکنون در رفت و آمد بود و نهایتا ایرادات و ابهامات باقی 
مانده این لایحه برطرف ش��د و  لایحه شوراهای حل 

اختلاف خلاف موازین شرع شناخته نشد.
سخنگوی شورای نگهبان ادامه داد: همچنین لایحه 
موافقتنامه بین جمهوری اس��لامی ایران و بلاروس در 
زمینه ارتقای بازرگانی دوجانبه بود که بدلیل استفاده 
از واژگان غیر فارسی مغایر قانون اساسی شناخته شد. 
من  به مجلس پیشنهاد می کنم که به این موضوع توجه 
داشته باشند و راهکارهای  مختلفی را  برای  پاسداری 

زبان فارسی در مصوبات در نظر گیرند.
وی همچنین با اشاره به طرح حمایت از گزارشگران 
فساد گفت: نسبت به یک ماده آن ابهام وجود داشت و 
همچنان ابهامات باقی است و اگر اصلاح شود مجددا در 

دستور کار شورا قرار می گیرد.
سخنگوی شورای نگهبان ادامه داد: طرح اصلاح ماده 
۵ قانون سنجش دانشجو در دانشگاه ها و مراکز عالی نیز 
بررسی و جلسات فوق العاده ای برای آن  برگزار شد و 

ماده واحده آن مغایر قانون اساسی شناخته شد.
وی در پاس��خ به سوالی مبنی براینکه مرحله پیش 
ثبت نام انتخابات مجلس تمام شد و در مرحله اعتراض 
هس��تند آیا اماری از وزارت کش��ور به شورا اعلام شده 
است؟ گفت: ما در مرحله پیش ثبت نام ورودی نداریم. 
دستگاه های مربوط، اس��تعلام های صورت گرفته در 
مورد آنها را پاس��خ می دهند و اگر اعتراضی باش��د با 
خ��ود افراد در میان می گذارند و آار را از وزارت کش��ور 
باید بخواهید. کار ش��ورای نگهب��ان بعد از ۲۷ مهرماه 
آغاز می شود. سخنگوی شورای نگهبان درباره تحقق 
راهبردهای رهبری در برگزاری انتخابات گفت: تحقق 
راهبرده��ای مقام معظم رهبری در انتخابات  پیش رو 
مهم اس��ت و مبنای عمل همه دس��تگاه هاست. ما از 
ابتدای امسال تاکنون جلسات متعددی را برای اجرایی 
سازی این راهبردها داشته ایم. شورای نگهبان در برخی 
راهبرده��ا نقش اصلی دارد. همه دس��تگاه ها در قبال 
راهبرده��ا وظایفی دارند. امیدواری��م با اجرای صحیح 

قانون زمینه رقابت و مشارکت را بیشتر فراهم کنیم.
وی درباره طرح شفافیت گفت: در خصوص عملکرد 
هیات عالی نظارت در خصوص مصوبه ش��فافیت باید 
از اعض��ای ای��ن هیات بپرس��ید البت��ه رییس مجمع 

توضیحاتی ارائه دادند. به طور کلی مصوبات باید فرایند 
قانونی را طی کند. سخنگوی شورای نگهبان همچنین 
گفت: برای نخستین بار بازدید نمایندگان تشکل های 
دانش��جویی از صحن ش��ورای نگهبان را داشتیم و بنا 

داریم این جلسات ادامه یابد.
طحان نظیف در پاس��خ به سوال ایسنا درباره اینکه 
وزیر کش��ور گفته از همه جریان��ات در ثبت نام اولیه 
انتخابات حضور داشتند،  آیا در تایید صلاحیت ها هم 
ش��اهد حضور همه جریان ها خواهیم بود؟ گفت: باید 
ببینم چه تع��داد افراد ثبت نام نهایی را انجام خواهند 
داد. تجربه انتخابات در ادوار گذش��ته اینگونه بوده که 
همیشه در انتخابات گروه ها و جریانات سیاسی حضور 
داشتند. در انتخابات پیش رو هم احتمالا فهرست های 

سیاسی و گروه های مستقل حضور داشته باشند.
وی افزود: ما در ش��ورای نگهبان در بررس��ی ها نگاه 
حزب��ی و گروه��ی نداریم و از حضور هم��ه گروه های 
سیاسی در چارچوب قانون استفاده می کنیم و امیدواریم 
در انتخابات پیش رو شاهد انتخابات پرشور و رقابتی و 
س��الم باشیم. سخنگوی ش��ورای نگهبان در پاسخ به 
سوالی درباره برخی ادعاها که مرحله پیش ثبت نام را 
موجب کاهش مشارکت می دانند؟ گفت:  پیش ثبت نام 
مرحله جدیدی در فرآیند انتخابات است که در قانون 
انتخابات مجلس برای اولین بار پیش بینی شده و طبیعی 
اس��ت که در اجرای قانون مبنای عمل قرار گیرد. کما 
این ک��ه بحث پیش ثبت نام ه��ا در ای��ن دوره اجرا و با 

استقبال خوبی روبرو شد.
وی افزود: مرحله پیش ثبت نام مرحله صحت سنجی 
مدارک افراد از طریق دستگاه های تخصصی است البته 
همان ۵ یا ۶ موردی است که در قانون آمده است. قبلا 
هم گفتم م��ا در این مرحله ورودی نداریم  ولی بحث 
پیش ثبت نام یک مزیت است که افراد با دستگاه های 
تخصصی و مرتبط با موضوعات مواجه می شوند.  مثلًا 
وزارت علوم راجع به م��درک تحصیلی افراد اظهارنظر 
می کند و یا این که نیروی انتظامی نسبت به بحث نظام 
وظیفه افراد اعلام نظر کند، یا این که سازمان استخدامی 

درباره وضعیت استخدامی افراد اعلام نظر می کند و یا 
این که دادستانی درباره بحث محکومیت افراد اظهارنظر 
می کند و حتی اگر شکایتی و اعتراضی است خود این 
مراجع با توجه به سوابق و اسنادی که در اختیار دارند 
موضوع را رسیدگی می کنند و به افراد پاسخ می دهند. 
ما تصور نمی کنی��م که این موارد اث��ری در خصوص 
مشارکت داشته باشد، ضمن این که ما این موارد را در 
راستای حقوق داوطلبان و مردم ارزیابی می کنیم که به 

اتقان بیشتر قانون کمک می کند.
س��خنگوی ش��ورای نگهبان در پاس��خ به س��والی 
درخصوص مصوبه  کنک��ور و احتمال تایید آن، گفت: 
به نظر بنده ایرادات شورای نگهبان به این طرح جدی 
است هم نسبت به اصل و هم نسبت  به زمان اجرای آن.  

قبلاً هم گفتم که این ایرادات مسبوق به سابقه است.
وی افزود: این ک��ه مجلس با چه تدبیری می خواهد 
ایرادات را رفع کند موضوعی است که باید در جلسات 

تخصصی به آن پرداخته شود.
س��خنگوی ش��ورای نگهبان درباره لایح��ه عفاف و 
حجاب گفت: ما این لایح��ه را اخیرا دریافت کردیم و 
جلس��ات متعددی را با موافقین و مخالفین داشتیم و 
نظرات را سعی کردیم بشنویم و در دستور کار صحن 
شوراس��ت. این لایحه را مثل هر ط��رح و لایحه دیگر 
بررسی می کنیم و این اطمینان را می دهیم که شورای 
نگهبان از هیچ ایرادی در بررسی مصوبات چشم پوشی 
نمی کند و تاکنون اینگونه بوده و ان شاءالله بعد از این 
هم اینگونه است. طحان نظیف درباره آخرین وضعیت 
ط��رح الزام به ثبت معاملات ام��وال غیرمنقول، گفت: 
آخرین نظر ش��ورای نگهبان نسبت به این مصوبه آذر 
ماه سال گذشته بود. با اصرار مجلس، مصوبه به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام ارسال شد و مجمع باید درباره 

این مصوبه اعلام نظر کند.
س��خنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال سوالی 
مبنی بر اینکه اخیرا ادعایی پیرامون ممنوعیت ثبت نام 
برخ��ی نزدیکان رئیس مجل��س در مرحله پیش ثبت 
نام مطرح ش��ده و با توجه به اینکه احتمالا فرد مطرح 
کننده هم داوطلب انتخابات است، آیا شورای نگهبان 
بررس��ی ویژه و متفاوتی نسبت به  صحت و سقم این 
ادع��ا و اعمال درس��تی یا نادرس��تی آن برای طرفین 
خواهد داشت؟ گفت: ما در شورای نگهبان بررسی ویژه 
یا متفاوتی نسبت به افراد نداریم، بررسی متقن داریم. 
برای بررسی صلاحیت ها باید اسناد و مدارک در اختیار 
ما باش��د و مبنای ما هم قانون اس��ت.اگر افراد اسناد، 
مدارک و گزارشی در اختیار دارند، شورای نگهبان آن ها 

را بررسی خواهد کرد.

سخنگوی کمیس�یون تلفیق مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: بر اساس آمار ۴۰ شرکت از 
بیش از ۱۵۰ هزار میلیارد تومان تخفیف مالیاتی 
اس�تفاده ک�رده و محصولات خ�ود را با قیمت 

جهانی در بازار ایران به فروش می رسانند.
به گزارش ایس��نا، محسن زنگنه در جریان جلسه 
علنی مجلس ش��ورای اس��لامی و بررس��ی بندی از 
لایحه برنامه هفتم توسعه که به شفافیت حمایت های 
مالیاتی دولت باز می گش��ت تاکید کرد: بر اس��اس 
آمار ۴۰ ش��رکت دولتی از ۱۵۰ هزار میلیارد تومان 
تخفیف مالیاتی اس��تفاده می کنند. حرف کمیسیون 
این اس��ت که چرا این رویه را اصلاح نمی کنید. این 
ش��رکت ها که از ۱۵۰ هزار میلی��ارد تومان تخفیف 
مالیاتی استفاده می کنند محصولات خود را با قیمت 

جهانی در ایران به فروش می رسانند.
وی اظهار کرد: کمیسیون تاکید کرد که فشار را از 
روی مردم بردارید و میزان تخفیف و بخشودگی های 
مالیات��ی که در برخی از س��ال ها بعضا از درآمدهای 

مالیاتی کش��ور بیشتر بوده ش��فاف شده و در جهت 
اص��لاح ای��ن روی��ه گام بردارید. بر اس��اس مصوبه 
کمیس��یون وزارت اقتصاد و دارایی مکلف اس��ت تا 
فهرست تمامی تخفیف ها و بخشودگی های مالیاتی 
را تهی��ه کند و میزان کاه��ش درآمدهای مالیاتی را 
در بودجه های س��نواتی اعلام کند. ما باید فشار را از 
دوش مردم برداریم و محل کاهش این تخفیف های 

درآمدهای مالیاتی افزایش پیدا خواهد کرد.

داوود منظ��ور رئیس س��ازمان برنامه و بودجه نیز 
در جری��ان این بند بیان ک��رد: از نگاه دکتر قالیباف 
ب��ه بحث مالی��ات که کاملا ن��گاه کاربردی اس��ت، 
تش��کر می کنیم. در مورد موارد حذفی لایحه بعضا 
تصمیمات��ی گرفته ش��ده در کمیس��یون تلفیق که 
منجر به آس��یب به درآمدهای دولت ش��ده اس��ت. 
انتظ��ار می رود نس��بت به تفس��یر آیین نامه داخلی 
بازنگری شده و این که پیشنهادات حذفی کمیسیون 
تلفی��ق نیز در صحن مجلس ش��ورای اس��لامی نیز 
مورد توجه و بررس��ی قرار گی��رد. اما حکمی که در 
لایحه برای ش��فافیت تخفیفات مالیاتی آورده شده 
ب��ار مالی ندارد و این حکم دولت را مکلف می کند تا 
معافیت ها، بخشودگی ها و انتقال مالیاتی را محاسبه 
کرده و در پیوس��ت بودجه به اس��تحضار نمایندگان 
برس��اند. بر اس��اس آمار گاهی مالیاتی که ما وصول 
می کنیم کمتر از معافیت های مالیاتی می باشد. برای 
این که از این موارد جلوگیری ش��ود این تصویب در 

لایحه آورده شده است.

مع�اون سیاس�ی وزیر کش�ور گفت: دس�ت 
اندرکاران انتخابات مجری انتخابات هس�تند و 
بای�د از رأی و تصمیم مردم به بهترین ش�کل 

ممکن مراقبت و صیانت شود.
ب��ه گ��زارش خبرگزاری مه��ر، س��ید محمدتقی 
شاهچراغی معاون سیاس��ی وزیر کشور در همایش 
فرمانداران و بخش��داران استان قزوین اظهار داشت: 
حض��ور در اس��تان ها و گفتگ��و با مدی��ران اجرایی 
ستادهای انتخابات شروع ش��ده است و در روزهای 
آینده در س��ایر استان های کشور هم صورت خواهد 
پذیرف��ت. وی افزود: ه��دف از این س��فرها نظارت 
میدانی در موضوع اساس��ی انتخابات است و میزان 
آمادگی اس��تان ها به اعتبار چهار ش��اخصه و مؤلفه 
رهبر معظ��م انقلاب در برگزاری انتخابات بررس��ی 
خواهد شد. معاون سیاسی وزیر کشور اضافه کرد: در 
این سفرها دیدار با نمایندگان ولی فقیه در استان ها 
و مس��ئولان مؤثر در اجرای چهار مؤلفه رهبر معظم 
انقلاب در دس��تور کار خواهد بود تا شاهد انتخاباتی 

سالم، با شکوه و با مشارکت بالا باشیم.
شاهچراغی در پاس��خ به دغدغه های فرمانداران و 
بخشداران استان قزوین اضافه کرد: عامل تحول در 
تمامی جوامع و کش��ور ایران عنصر انسانی است، در 

همین راستا حجم بالای تحول و پیشرفت در دولت 
فعلی نشان دهنده اهمیت این عنصر است.

معاون سیاس��ی وزیر کش��ور با بیان اینکه تمامی 
نعمات خداوند امانتی در دست انسان ها است، اظهار 
داش��ت: به طور قطع مسئولیتی که امروز در اختیار 
شماس��ت یکی از امانت های خداوند است و باید در 
ای��ن فضا ب��ا وفای به عهد و با توج��ه به اعتقادات و 

باورهای خود ورود کنید و اثرگذاری داشته باشید.
رئیس ستاد انتخابات کشور افزود: خیلی از مسائل 
مردم ب��ا تصمیم گیری صحیح برطرف می ش��ود و 
الزاماً همه مش��کلات م��ردم نیازمند بودجه و اعتبار 
خاصی نیس��ت، به همین دلیل حض��ور در میدان و 
تصمیم در صحنه از اهمیت بالایی برخوردار است و 

این مهم باید به بهترین شکل ممکن اجرایی شود.
وی با تش��ریح برخ��ی از قوانی��ن انتخابات گفت: 
فرمان��داران و بخش��داران باید نس��بت ب��ه قوانین 
انتخابات اش��راف کامل داش��ته باشند و تمام تلاش 
خود را برای اجرای هرچه بهتر قانون در انتخابات به 
کار گیرند. ش��اهچراغی اضافه کرد: دست اندرکاران 
انتخاب��ات مجری انتخابات هس��تند و باید از رأی و 
تصمی��م مردم به بهترین ش��کل ممک��ن مراقبت و 

صیانت شود و غیر از این پذیرفته نیست.
رئیس ستاد انتخابات کشور اظهار داشت: انتخابات 
در جمهوری اسلامی همیشه با سلامت برگزار شده 
است و از موضع مجری انتخابات با استحکام و قدرت 
تمام دس��تورات قانونی را انجام خواهیم داد و خلاف 

قانون عمل نخواهیم کرد.
وی ب��ا بی��ان اینکه در ح��وزه افزایش مش��ارکت 
عموم��ی در انتخابات همه وظیفه داریم، افزود: برای 
افزایش مش��ارکت عموم��ی از اقدام��ات ابتکاری و 
توجه جدی به ظرفیت های مردمی در پاس��خگویی 
به ش��بهات دشمن استفاده کنید و منتظر ابلاغیه و 
بخشنامه نباشید و نسبت به منطقه و بافت جمعیتی 
و اقتضائ��ات منطقه ای برنامه ه��ای مختلف در نظر 

بگیرید.

سخنگوی شورای نگهبان:

لایحه شوراهای حل اختلاف تایید شد
بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه

 زنگنه: چرا باید ۴۰ شرکت از ۱۵۰ هزار میلیارد تومان
 تخفیف مالیاتی استفاده کنند؟

رئیس ستاد انتخابات کشور:

باید از رأی و تصمیم مردم در انتخابات صیانت شود
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 صفحه  2««

چالش های نابسامانی اجتماعی کودکان کار در ایران به مناسبت روز جهانی کودک از نگاه "عصرآزادی"

بازی در خیابان !؟
 سالن ورزشی »شمس« ۲۹ بهمن امسال

 به بهره برداری می رسد

6

8

همزمان با اختتامیه همایش بین المللی حسابداری 
کشور در تبریز انجام گرفت؛

معرفی ۳ برگزیده حسابداری 
ایران به جهان

عصرآزادی/ س�رویس فرهنگی: بیس�ت و یکمی�ن همایش ملی و 
س�ومین همایش بین المللی حس�ابداری ایران که طی روزهای ۱۲ و 
۱۳ مهر ماه ۱۴۰۲ در سالن استاد شهریار مجتمع دانشگاه آزاد واحد 
تبریز برگزار ش�د با معرفی س�ه نفر برگزیده تندیس دکتر ثقفی و 

مقالات برتر به کار خود پایان داد...

 سرلشکر باقری: برای کمک 
به برقراری صلح در قفقاز آماده ایم

2
دوستی ایران و جمهوری آذربایجان عاملی 

مهم برای منطقه است

3

آیا جنگ حماس با 
اسرائیل موجب توقف 
روند صلح بین عربستان 

و اسرائیل می شود؟

2
آذربایجان شرقی 
و کرمانشاه قهرمان 

مسابقات بهکاپ 
کشوری

یازدهمین نمایشگاه 
مجلل هنرمندان ایران 

زمین افتتاح گردید

6

8

سرمقاله

شورای اقتصاد به ریاست معاون اول رئیس جمهور با درخواست وزارتخانه های صمت و راه و شهرسازی 
تحت عنوان طرح جایگزینی ۸۵ هزار دس�تگاه کامیون و کش�نده بالای ۱۰ تن، اتوبوس و مینی بوس 

فرسوده موافقت کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، در نهمین جلس��ه ش��ورای اقتصاد درخواس��ت مش��ترک وزارتخانه های صمت و راه و 
شهرس��ازی تحت عنوان طرح جایگزینی ۸۵ هزار دس��تگاه کامیون و کشنده بالای ۱۰ تن، اتوبوس و مینی بوس 
فرسوده مورد بررسی قرار گرفت و پس از ارائه گزارش دستگاه های اجرایی مربوطه از برآورد تعداد، انواع خودروها، 

میزان و حداکثر صرفه  جویی سوخت مصرفی در صورت اجرای طرح، با این درخواست موافقت شد.

در جلسه ای به ریاست مخبر جمهور 
انجام شد؛

موافقت شورای اقتصاد 
با جایگزینی 8۵ هزار 
کامیون و اتوبوس فرسوده


